



**2018 Prince of Wales Forest Leadership Award Recipients Announced from Canada and the United Kingdom**

FOR IMMEDIATE RELEASE  
(Version française ci-dessous)

**March 2, 2018, Mattawa** – The Canadian Institute of Forestry/Institut forestier du Canada (CIF-IFC) is pleased to announce the four award recipients of the 2018 Prince of Wales Forest Leadership Award.

Daniel Root from the University of Toronto and Erin Pearson from College of the North Atlantic were selected among talented competition as the Canadian recipients, while Tom Haynes and Michael Wilson from the University of Cumbria, were selected among top United Kingdom applicants.

Now in its fourth year, the Award program is fully endorsed by His Royal Highness The Prince of Wales – a UK-Canada partnership between The Prince of Wales' Duchy of Cornwall, the Institute of Chartered Foresters in the UK, and CIF-IFC in Canada, sponsored by The Prince of Wales's Charitable Foundation.

"This unique and prestigious Award helps foster future forest leaders by recognizing young professionals with a passion for forestry and natural resources management," explains Dana Collins, Executive Director, CIF-IFC. "We've received an overwhelmingly positive response from previous Award recipients and employers, and are very excited to continue building on the success of this program again this year."

The UK and Canadian recipients will participate in an international work exchange in their respective partner countries during the summer of 2018. They will be placed in roles at some of the top forestry and natural resources management employers in Canada and the UK, in addition to receiving a bursary of £7,500 GBP to cover expenses. This year's employers will be announced shortly.

"I am delighted by the continued interest in this Award," says Geraint Richards, the Duchy of Cornwall's Head Forester. "The Award will further strengthen our relationship with the Canadian Institute of Forestry. I wish Daniel, Erin, Tom, and Michael every success and I look forward to hearing about their experiences abroad."

"The Institute of Chartered Foresters congratulates all recipients of The Prince of Wales Forest Leadership Award. This is a fantastic opportunity for future forest leaders. We are looking forward to welcoming the Canadian winners to the UK, and hope that it is an invaluable learning experience in both countries," added Andy Lederer, Development Director, Institute of Chartered Foresters.

-30-

**MEDIA CONTACT:**

Dana Collins  
Executive Director  
Canadian Institute of Forestry/Institut forestier du Canada  
647-818-4380 | [dcollins@cif-ifc.org](mailto:dcollins@cif-ifc.org)

---

*Voice of Forest Practitioners / La voix des professionnels de la forêt*

**Canadian Institute of Forestry/Institut forestier du Canada**

c/o The Canadian Ecology Centre, P.O. Box 99 – 6905 Hwy. 17 West, Mattawa, ON P0H 1V0  
Tel: 705-744-1715 • Fax: 705-744-1716 • E-mail: [admin@cif-ifc.org](mailto:admin@cif-ifc.org) • Web site: [www.cif-ifc.org](http://www.cif-ifc.org)



**Dévoilement des récipiendaires du prix de leadership en foresterie du Prince de Galles pour 2018  
au Canada et au Royaume-Uni**

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

**Mattawa, le 2 mars 2018** – L'Institut forestier du Canada/Canadian Institute of Forestry (IFC-CIF) est fier de dévoiler le nom des quatre récipiendaires du prix de leadership en foresterie du Prince de Galles pour 2018.

Daniel Root de l'Université de Toronto et Erin Pearson du Collège de l'Atlantique Nord ont été sélectionnés en tant que récipiendaires canadiens à partir des candidatures remarquables reçues pour ce prix, tandis que Tom Haynes et Michael Wilson de l'Université de Cumbria ont été choisis parmi les candidatures reçues au Royaume-Uni.

Le programme maintenant à sa quatrième année est entièrement approuvé par Son Altesse Royale le Prince de Galles et prend la forme d'un partenariat entre le Royaume-Uni et le Canada et implique le Duché de Cornwall, propriété du Prince de Galles, l'Institute of Chartered Foresters du Royaume-Uni et l'IFC-CIF au Canada, en plus d'être commandité par le Prince de Galles.

« Ce prix unique et prestigieux permet d'encourager le développement de futurs leaders en soulignant le travail de jeunes professionnels qui démontrent une passion pour la foresterie et la gestion des ressources naturelles » indique Dana Collins, directrice générale de l'IFC-CIF. « Nous avons reçu des commentaires élogieux de la part des récipiendaires du prix et des employeurs impliqués ces dernières années et nous sommes ravis de pouvoir donner encore plus d'élan à ce programme. »

Les récipiendaires du Royaume-Uni et du Canada participeront à un échange international d'emploi respectivement dans leur pays partenaire au cours de l'été 2018. Ils occuperont des fonctions à un niveau supérieur au sein d'entreprises de foresterie et de gestion des ressources naturelles au Canada et au R.-U. en plus de recevoir une bourse de 7 500 £ GBP pour couvrir leurs dépenses. Le montant octroyé par les employeurs de cette année sera dévoilé sous peu.

« Je suis très heureux de constater le haut niveau d'intérêt exprimé pour ce prix » a indiqué Geraint Richards, chef forestier du Duché de Cornwall. « Le prix permet de consolider notre association avec l'Institut forestier du Canada. Je souhaite à Daniel, Erin, Tom et Michael tout le succès possible et j'ai hâte d'en savoir plus ce qu'ils auront retiré de leur stage respectif. »

« L'ICF félicite tous les récipiendaires du prix de leadership en foresterie du Prince de Galles. Il s'agit d'une occasion unique pour tous nos futurs leaders. Nous nous réjouissons d'accueillir les récipiendaires canadiens au R.-U. et souhaitons qu'il s'agira d'une expérience d'apprentissage incomparable pour tous les participants », a indiqué Andy Lederer, directeur du développement, Institute of Chartered Foresters.

-30-

**CONTACT DES MÉDIAS :**

Dana Collins

Directrice générale

Institut forestier du Canada/Canadian Institute of Forestry

647-818-4380 | [dcollins@cif-ifc.org](mailto:dcollins@cif-ifc.org)

---

*Voice of Forest Practitioners / La voix des professionnels de la forêt*

**Canadian Institute of Forestry/Institut forestier du Canada**

c/o The Canadian Ecology Centre, P.O. Box 99 – 6905 Hwy. 17 West, Mattawa, ON P0H 1V0  
Tel: 705-744-1715 • Fax: 705-744-1716 • E-mail: [admin@cif-ifc.org](mailto:admin@cif-ifc.org) • Web site: [www.cif-ifc.org](http://www.cif-ifc.org)